
Protokół Nr IV/XXXII/05

z sesji Rady Gminy Wisznia Mała

z dnia 27 kwietnia 2005 roku

    Obrady Rady Gminy Wisznia Mała rozpoczęły się o godzinie 9.00 w Ośrodku  
Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Wiszni  Małej.  Przewodniczącym  obrad  został  
Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Henryk  Idaczyk.  Przewodniczący  stwierdził  
prawomocność  obrad.  Na  sali  obecni  byli  wszyscy  członkowie  Rady  Gminy.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.
Przewodniczący obrad odczytał proponowany porządek sesji :

1. Uchwała w sprawie zmian w planie budżetu na 2005 r.
2. Uchwała w sprawie kredytu długoterminowego.
3. Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy  

za 2004 rok.
4. Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
5. Sprawy różne.

          Radni jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad oraz protokół z  
poprzedniej sesji Rady Gminy z dnia 30  marca 2005 r. 
    Przewodniczący obrad oddał głos Skarbnik Gminy Marii Januszek, która  
przedstawiła  radnym uzasadnienie  do  podjęcia  uchwały  w sprawie  zmian w 
budżecie gminy na rok bieżący. Stwierdziła mianowicie, że podstawą zmian w 
planie dochodów było zwiększenie o 16.000 zł planowanych opłat z tytułu usług  
związanych  ze  składowaniem  odpadów  na  wysypisku  gminnym.  Pozyskane 
środki przeznacza się na wykonanie prawa pierwokupu działki Nr 32/22 o pow. 
2047  m2 położonej  w  Krynicznie.  Natomiast  102.000  zł  dotyczy  zmiany  
planowanych dochodów z  tytułu opłat  od wzrostu wartości  nieruchomości  w 
ramach rozdziału klasyfikacji budżetowej. Następnie głos zabrał radny Czesław  
Nasionek  pytając  z  jakich  względów  gmina  interesuje  się  tą  działką?  W 
odpowiedzi  głos  zabrał  Wójt  Gminy  Stanisław  Moik,  który  poinformował  
radnych, że gmina posiada prawo pierwokupu gruntów, które wcześniej zostały  
nabyte  od  Skarbu  Państwa.  Obecnie  Kancelaria  Notarialna  z  Trzebnicy 
przesłała nam warunkową umowę sprzedaży działki z prośbą o wypowiedzenie 
się co do skorzystania z prawa pierwokupu. Czym się kierujemy? – cena działki  
jest  bardzo  niska,  a  ponieważ  to  gmina  ma prawo pierwokupu  radni  mogą  
zdecydować czy warto z tego prawa w tym wypadku skorzystać – powiedział  
Wójt Gminy. Mieszkaniec Ozorowic p. Jerzy Kotwicz zapytał : ile gmina chce na  
tym zarobić? To nie jest  właściwe pytanie- powiedział St.  Moik -  działki  dla  
gminy wycenia rzeczoznawca majątkowy.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w planie budżetu 
gminy  na  2005  rok.  Uchwała  została  przyjęta  przy  dwóch  głosach 



wstrzymujących. Otrzymała ona nr IV/XXXII/202/05 i stanowi ona załącznik nr  
2 do niniejszego protokołu.
    Kolejnym punktem programu była uchwała dotycząca zaciągnięcia kredytu  
długoterminowego.  Przewodniczący  obrad  oddał  głos  Wójtowi  Gminy,  który  
przypomniał radnym, że uchwalono budżet ze świadomością, że do kasy gminy 
nie  wpłynęła  poważna kwota  podatków,  dlatego też  i  w  tym roku realizacja  
budżetu  może  być  zagrożona.  Podpisano  jednak  wiele  umów  na  wykonanie  
inwestycji, a zwrot środków z programu SAPARD następuje już po zrealizowaniu  
zadania.  My  jednak  musimy  zapłacić  wykonawcom  za  realizację  zadań 
inwestycyjnych, kredyt ten pozwoli nam spłacić część kredytów inwestycyjnych  
długoterminowych.  Jego spłata nastąpi  z  dochodów budżetu gminy w latach  
2006 -2008.   
    Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  kredytu  
długoterminowego.  Uchwała  została  przyjęta  przy  jednym  głosie 
wstrzymującym i otrzymała nr IV/XXXII/203/05. Stanowi ona załącznik nr 3 do 
protokołu z obrad Rady Gminy.
       Przystąpiono do omawiania 3 punktu porządku obrad tj. projektu uchwały 
w sprawie  przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2004 rok. 
Przewodniczący obrad oddał głos Wójtowi Gminy p. Stanisławowi Moik, który 
przypomniał  radnym,  iż  na  poprzedniej  sesji  przedłożył  Radzie  Gminy  
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2004. Dzisiaj w wymaganym 
terminie  przedkładamy  radnym  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2004. Wszystkie działania w  
ramach  budżetu  zostały  szczegółowo  omówione  (łącznie  z  załącznikami)  na  
ubiegłej  sesji  –  powiedział  Wójt  Stanisław  Moik.  Następnie  Przewodniczący 
obrad otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem budżetu gminy za  
rok  2004.  O  udzielenie  głosu  poprosił  radny  Romuald  Rożko,  który  zapytał  
dlaczego dochody z poligonu, który przecież ciągle pozostaje na naszym terenie,  
tak bardzo spadły? W odpowiedzi Wójt Gminy Stanisław Moik przypomniał, że  
Wyższa Szkoła Oficerska płaciła podatek od nieruchomości, rolny, leśny. Sejm 
jednak  zwolnił  szkoły  wojskowe  z  opłacania  tych  podatków.  Natomiast  
gospodarująca  gruntami  zajętymi  pod  poligon  Agencja  Mienia  Wojskowego 
sprzedała ok. 500 ha gruntów. Nowi nabywcy przekwalifikowali je na grunty  
rolne, leśne i nieużytki. Grunty sklasyfikowane w kl. V i nieużytki są zwolnione z  
podatku,  a  podatek rolny  jest  niski,  dodatkowo bowiem grunty  te  uznano za 
zdegradowane na skutek działalności wojskowej.  Dlatego właśnie tak bardzo  
obniżyły  się  dochody uzyskiwane z  tych terenów.  Cały  czas  toczy  się  jednak  
postępowanie podatkowe, które mamy nadzieję,  może doprowadzić do zwrotu  
choćby części utraconych dochodów, ale efektów tego postępowania nie należy 
spodziewać się szybko – powiedział Wójt Gminy. Gdy kilka lat temu robiliśmy 
prognozę długu publicznego nie przewidywaliśmy takich trudności w spłatach – 
mówił Wójt Moik. Oczywiście jeżeli firmy, które zakupiły tam grunty poczynią  
inwestycje to będą dużo wyższe dochody. Na razie jednak tylko jedna firma na  



terenie położonym pomiędzy Psarami a Krynicznem inwestuje w założenie pól  
golfowych.  
Następnie radny Romuald Rożko zapytał o możliwości wyegzekwowania długów 
podatkowych. Wójt Gminy stwierdził, że są ogromne trudności ze  ściągnięciem 
należności.  Wiadomo, że dochody nie były takie jak założyliśmy. Niestety nie  
wszyscy nasi podatnicy płacą podatki. Wójt jako organ podatkowy podejmuje  
przewidziane  prawem kroki,  aby  długi  ściągnąć,  ale  jest  to  proces  czasowo 
wydłużony – powiedział Wójt Gminy Stanisław Moik. Wystawia się upomnienia,  
tytuły wykonawcze, wpisuje hipoteki, wreszcie sprawy trafiają do komornika i  
do sądu.
     Z  kolei  radny  Stanisław  Wardziak  zapytał  w  jaki  sposób  wyłoniono  
wykonawcę  budowy  szkoły  w  Krynicznie,  bo  widać  niedociągnięcia  w 
wykonaniu prac budowlanych. W odpowiedzi Kierownik Referatu Gospodarki  
Komunalnej  i  Infrastruktury  Technicznej  Sławomira  Hermann  omówiła 
procedurę  przetargową,  w  wyniku  której  wyłoniono  wykonawcę.  Stwierdziła  
także, że na wszystkie wykonane prace mamy jeszcze trzyletnią gwarancję i w 
trakcie  przeglądów  usterki  zostaną  zgłoszone  do  usunięcia.  Nasz  teren  jest  
trudny  pod  względem  geologicznym  i  w  trackie  lat  mokrych   pracuje,  
przemieszcza się, a to może powodować niewielkie pęknięcia czy rysy, które na 
pewno zostaną usunięte-powiedziała kierownik Hermann.
     Następnie  głos  zabrał  radny  Jan  Kwaśnica  –  przewodniczący  komisji  
budżetowej, który wyraził słowa uznania dla Wójta Gminy o szczególną dbałość  
o  to,  by  gmina  w  tak  trudnych  warunkach  zachowała  płynność  finansową. 
Oczywiście oczekiwania nasze i społeczeństwa są dużo większe, ale nadajemy 
priorytet tym inwestycjom, które są uregulowane umowami. Najczęściej dotyczy  
to  naszych  kluczowych  inwestycji  takich  jak  działania  na  polu  edukacji  czy  
ochrony środowiska – powiedział p. Jan Kwaśnica.
   Przewodniczący  Henryk  Idaczyk  oddał  głos  radnemu  Ryszardowi  
Śliwakowskiemu,  który  pozytywnie  ocenił  wykonanie  budżetu  za  ubiegły  rok 
wyrażając jednocześnie podziękowanie Wójtowi Gminy za pracę w minionym 
okresie.
Przewodniczący Rady Gminy oddał głos Pani Skarbnik Marii Januszek, która 
poinformowała  radnych,  iż  na  ręce  Przewodniczącego  Henryka  Idaczyka 
wpłynęła uchwała Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej we 
Wrocławiu z dnia 25 kwietnia 2005 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez 
Wójta Gminy Wisznia Mała sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2004 
rok.  Ta  pozytywna  opinia  wraz  z  uwagami  została  odczytana  na  sesji  Rady  
Gminy. 
Ponieważ  sprawozdanie  zostało  szczegółowo  omówione  na  poprzedniej  sesji  
radni zaproponowali, aby przystąpić do podejmowania uchwały. W związku z  
tym Przewodniczący  Rady Gminy  odczytał  projekt  uchwały.  Przystąpiono do  
głosowania,  w wyniku którego uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z  



wykonania budżetu gminy za 2004 rok została przyjęta jednogłośnie. Otrzymała  
ona nr IV/XXXII/204/05  i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.
     W trakcie przerwy salę obrad opuścił radny Krzysztof Obarski. Od tej chwili  
na sali pozostawało czternastu radnych.    

     Przystąpiono do omawiania kolejnego punktu porządku tj. projektu uchwały 
w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy.  Przewodniczący  obrad 
oddał  głos  p.  Ewie  Wierzbickiej  przewodniczącej  Komisji  Rewizyjnej,  która  
odczytała wniosek komisji w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wisznia Mała 
absolutorium za 2004 rok.
     Następnie Przewodniczący Rady Gminy p. Henryk Idaczyk odczytał radnym 
uchwałę nr V/107/2005 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
we Wrocławiu w sprawie pozytywnej  opinii  o  wniosku Komisji  Rewizyjnej  o  
udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy za 
2004 rok.
    Przystąpiono do procedury podejmowania uchwały. Przewodniczący Rady  
Gminy odczytał projekt uchwały. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego 
uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy  została przyjęta 
przy dwóch głosach przeciwnych. Otrzymała ona nr IV/XXXII/205/05  i stanowi  
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.
    Ostatnim punktem programu były  sprawy różne.  Na wstępie  głos zabrał  
Przewodniczący Rady Gminy, który poinformował o złożeniu przez mieszkańców 
Psar i Szymanowa wniosku o przeprowadzenie zabiegów odkomarzania. Henryk 
Idaczyk zapytał jaki pogląd na tę sprawę mają radni? Z sali padło pytanie o  
orientacyjny  koszt  takiego  zabiegu.  W  odpowiedzi  głos  zabrała  Sławomira 
Hermann informując radnych, że przeprowadziła rozmowy z przedstawicielami 
miasta  Wrocławia,  które  każdego  roku  takie  zabiegi  wykonuje  na  polach 
irygacyjnych  w  Rędzinie.  Wykonanie  zabiegu  z  samolotu  kosztuje  90  zł  od  
hektara, natomiast oprysk ręczny (który u nas byłby bardziej pożądany bowiem 
chodziłoby o opryskanie zastoisk wodnych wśród zakrzaczeń i cieków wodnych -  
miejsc wylęgu komarów)-550 zł/ha.  Przygotowując się  do odpowiedzi  na ten  
temat  wyliczłam-  powiedziała  kierownik  referatu  gospodarki  komunalnej  i  
infrastruktury technicznej- orientacyjny koszt wykonania zabiegu z samolotu na  
kwotę  ......  Dla  skuteczności  oprysku  należałoby  go  powtórzyć,  tym  samym 
podwoi się jego koszt – poinformowała Sł. Hermann. 
    Następnie  głos  zabrał  radny  Czesław  Nasionek  stwierdzając,  że  jest  
przeciwny wykonywaniu tych zabiegów, gdyż gmina nie posiada na to środków 
finansowych.  Również  radny  Ryszard  Śliwakowski  przyznał,  że  komary  
niewątpliwie są uciążliwe jednak byłby ostrożny jeżeli  chodzi  o ingerencję w  
przyrodę. Z ekologicznego punktu widzenia jest to zabieg szkodliwy. Wyzbyliśmy 
się  już  wścieklizny  u  lisów,  ale  doprowadziło  to  do  zmniejszenia  w wielkim 
stopniu  populacji  zajęcy,  kuropatw  i  bażantów.  Być  może  uda  nam  się  



unieszkodliwić  komary,  ale  jednocześnie  pozbędziemy się  ptaków.  Należy  ten 
problem dobrze rozważyć. Sołtys p. Krzysztof Saluk stwierdził, że pomimo iż sam 
jest  przedstawicielem Psar i  odczuwa na co dzień uciążliwość komarów jest  
przeciwny stosowaniu środków chemicznych do ich zwalczania. 
     Wobec  tych  głosów  Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował  
przeprowadzenie głosowania i zapytał kto jest za przeprowadzeniem zabiegów 
odkomarzania. Za wnioskiem nie głosował żaden z radnych, dwóch wstrzymało 
się od głosu, a 12 osób było przeciw.
   Następnie głos zabrał radny Ryszard Śliwakowski wyrażając podziękowanie 
mieszkańców Psar za doprowadzenie do zrealizowania budowy chodnika w tej  
miejscowości. Wszyscy, którzy przejeżdżają przez naszą wieś widzą jak bardzo 
zyskała ona dzięki temu na wyglądzie.
    Głos  zabrał  także  Przewodniczący  Komisji  Rolnej,  który  przypomniał  
zgromadzonym, że do dnia 10 maja br. przyjmowane są zgłoszenia do konkursu 
na najładniejszą posesję. 
     Wójt  Gminy St.  Moik przypomniał  o możliwości składania wniosków do  
ARiMR o dopłaty bezpośrednie ze środków Unii Europejskiej dla rolników w  
terminie do 15 maja 2005 r.
     Wobec wyczerpania się porządku obrad i braku pytań Przewodniczący Rady 
Gminy zakończył obrady o godzinie 12.05.
                                                                                   Podpisał:
Protokołowała:


